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„ Jde o to, že nemáme záruky, že nikdy nevíme,  

 co nám život přinese, ale nesmíme to vzdát.  

Jde o to, že ať jsme jakkoliv omylní, musíme neustále 

o něco usilovat, nacházet cestu k ostatním “ 

 

                                                           Joy Fieldingová  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Milí spoluobčané,  

v tento adventní čas se vám do rukou dostává zpravodaj naší obce.  

Dovolte mi tedy v úvodu popřát nám všem, abychom Vánoce prožili mezi svými 

nejbližšími v pokojné a radostné atmosféře a abychom si zaslouženě    

odpočinuli po celoroční námaze. Jistě máme spoustu plánů a akcí, které chceme 

uskutečnit příští rok, proto si vzájemně přejme pevné zdraví, hodně sil, dobrých 

nápadů a pevných nervů. Nechť je nový rok 2016 naplněný tvořivou prací a 

požehnáním.  

Ze své pozice bych také chtěla poděkovat všem, kteří přiložili ruku k dílu a 

zapojili se do dění v obci. Od listopadu 2014 do prosince tohoto roku jsem 

svolala 13 zastupitelstev a s prací zastupitelů jsem spokojená. Bez vážného 

důvodu se zbytečně neomlouvají ze zasedání a jsou mi oporou. Jednání probíhají 

v klidu, kritika bývá konstruktivní. Kéž by se nám tak dařilo i v budoucnu.  

Poděkovat chci i panu místostarostovi za obětavost a vzorné organizování 

obecních akcí, kolikrát pracoval i nad rámec svých povinností.  

Že všechno funguje jak má, je většinou dílem lidí, kteří k práci dávají i přidanou 

hodnotu svojí ochoty a velkorysosti, proto mi dovolte vzpomenout činnost našich 

spolků při pořádání kulturních či sportovních akcí, sponzorování školní akce a 

benefice. Chci poděkovat vedoucí kulturní komise za její vzornou práci a také 

všem dobrovolníkům, kteří pomáhají při obecních akcích, našim muzikantům za 

krásný hudební doprovod a správné partě uklízeček a aranžérek květin v našem 

kostele. Zkrátka všem lidem, kterým není lhostejná služba ostatním.  

Když se ohlédnu a vidím, kolik práce naši zaměstnanci a brigádníci v tomto roce 

udělali, kolik oslav se díky skvělým kuchařkám a číšníkům podařilo 

zorganizovat, mám z toho radost. A nedostatky, chyby? Z těch se poučíme a 

pokusíme se je odstranit.   

 

Ladislava Šerá, starostka  

 

     

 



Malé ohlédnutí za uplynulým rokem  

 

PROSINEC 2014 

Rozsvěcování vánočního stromu byla jedna z prvních akcí, kterou obec v čele 

s novým vedením v loňském roce uspořádala. Jsme rádi, že se do programu 

přidaly děti z mateřské a základní školy. Hojná účast študlovjanů při dobrém 

svařáku v některých vzbudila touhu si zazpívat a navodit si tak hezkou 

předvánoční atmosféru.  

 

LEDEN  

30. ledna jsme s našimi důchodci podnikli dobrodružnou výpravu do 

mechanického betléma v Horní Lidči. Každý, kdo s námi jel, mi potvrdí, že 

jediný, kdo se v té hodinové koloně a sněhové vánici na „ Vávrovci “ nebál, byl 

řidič, pan Špalek z Poteče. Nikdy nezapomenu, jak mně, coby poslední 

vystupující z autobusu pravil: „Tak co, paní starostko, kdy zas pojedeme na 

výlet, třeba na Hostýn? “ Pomyslela jsem si v duchu, jet můžeme třeba do Prahy, 

ale už nikdy ne v zimě! I přes nepřízeň počasí jsme si to všichni užili a k tomu 

jistě přispělo i výborné občerstvení od cérek Řehákových. 

 

ÚNOR  

28. února jsme objednali autobus na Klobásový festival do Sládkovičova. Jelo 

nás celkem 28 a užili jsme si to dokonale. Náš študlovský tým hájil barvy obce 

velice statečně a my jsme se jim snažili v krojích a s muzikou udělat patřičné 

antré. Někteří se brzy nabažili výborných specialit, tak se jeli vykoupat do 

blízkého termálního koupaliště. Akce se zakončila opět na festivale, kde 

proběhlo vyhlášení soutěže. Náš tým obdržel Cenu sympatie. Cesta do Študlova 

pak byla sázená nejen jabloňama, ale aj pěknýma pěsničkama za doprovodu 

dvou šikovných harmonikářů.  Jestli toto všechno chcete zažít, po novém roce se 

nahlaste, zaplaťte si autobus a můžete 27. 2. 2016 vyrazit s námi.  

 

 



BŘEZEN 2015 

Košt slivovice byla akce, na kterou hodně lidí vzpomíná, a prý v dobrém. Kdo 

přinesl vzorek, mohl ochutnávat a hodnotit. A tak se nám sešlo 17 vzorků 

slivovice, 7 vzorků jabkovice a 2 půllitry tzv. ostatní. Prozradím, že se jednalo o 
vynikající meruňkovici a hruškovici. Skvělé výpečky, chleba s kančím sádlem a 

cibulí spolu s bezva náladou byly korunované odměněním vítězů. Vzpomenu 

naše letošní vítěze. V kategorii slivovice vyhrál  Svatopluk Surovec, v kategorii 

jablkovice vyhrál Radomír Mikuš a v kategorii ostatní byly odměněny oba 

vzorky 1.místo získal Michal Surovec a 2. místo Lenka Čížová. U gořalky 

jabúčkové musel proběhnout tzv. rozstřel. O 2. místo soutěžili 2 účastníci, museli 

si poznat svůj vzorek. Vyhrál samozřejmě ten, kdo doma víc ochutnával a taky 

zaslouženě získal veliký potlesk. Chybou bylo pomalé sčítání bodů, to prý příští 

rok vychytáme.  

 

DUBEN  

26. dubna – představení divadelního ochotnického souboru Chaos s názvem Tři 

bratři v nesnázích, aneb je to v pytli. Během divadelního představení se nic 

zvláštního nestalo, jen asi dvakrát vypla elektřina a jednou se zapomněl herec 

někde ve vestibulu, když už měl být na jevišti. Pak se ještě ozval veliký řinkot 

skla, všichni jsme si mysleli, že to patří do příběhu, ale on nám jeden herec tak 

silně zadupal na prkna, co znamenají svět, že ty otřesy nezvládl kryt světla 

v kuchyňce pod pódiem a zřítil se k zemi. Ještě že ty řízky, které byly nachystané 

jako občerstvení pro herce, byly mimo zónu dopadu střepů. Takže se nakonec 

vlastně nic zvláštního nestalo.  

 

ČERVENEC   

V červenci jsem zažila jednu z nejzajímavějších, ale bohužel nejméně 

navštívenou akci u nás ve Študlově. Jmenovala se ŠTUDLOVE. Přišli si na své 

milovníci jazzu a kvalitních míchaných nápojů. Nápad vznikl v hlavě jednoho 

šikovného skoroštudlovjana. I když to nebyla obecní akce, píšu o ní právě proto, 

aby se stala napříště jednou z kulturních akcí obce. Je možné získat dotaci na 

spolupráce mládeže s obcí a já vidím příležitost jak pomoct tak skvělé akci 

v rozjezdu. 

 Až se o ní bude mluvit po širokém okolí, vydělá si na sebe sama.   



 

ZÁŘÍ  

19. září jsme si zatancovali na hodové zábavě, k tanci a poslechu hrála DH 

Důbravanka. I když jsem si představovala větší účast, myslím si, že akce byla 

vydařená, zejména tombola proběhla hodně zvesela, vždyť kdy se organizátorům 

stane, že mají víc cen než slosovatelných vstupenek? Děkuji tedy všem 

sponzorům, byli jste tak dobří, že se vás dovolím oslovit i příště.   

 

ŘÍJEN  

24. října se téměř zdvojnásobil počet obyvatel ve Študlově. Čím to bylo? Pod 

záštitou obce naši mladí uspořádali Benefici pro Moničku a přišlo asi 540 lidí. 

Každý si mohl najít svůj žánr a potěšit se skvělou muzikou, děti za školy i ze 

školky opět nezklamaly a předvedly nám svoje krásná vystoupení.  První 

pokladnička se odpečetila ten den a výtěžek se předal manželům Geršlovým 

Všichni jsme byli překvapeni z výše vybraných peněz. Vybralo se 92 157 Kč. 

Bylo dohodnuto, že se pokladničky ponechají ve Študlově ještě měsíc a to na 

veřejně přístupných místech. Odpečetění zbylých pokladniček proběhlo 24. 

listopadu, k výše zmíněné částce jsme mohli připočítat ještě pěkných 59 832 Kč. 

Celkově se tedy rodině Geršlových poskytlo 151 989 Kč. Budeme moc rádi, 

když jim tyto peníze poslouží k nákupu rehabilitačních a kompenzačních 

pomůcek a otevřou se tak Moničce další možnosti ke zkvalitnění jejího života. 

Za obec děkuju všem, kdo jste se jakýmkoli způsobem na benefici podíleli.  

 

LISTOPAD 

15. listopadu jsme uspořádali Besedu s důchodci. Jak mnozí víte, celých 10 let 

jsem pracovala se seniory a popravdě řečeno, se mi po nich i stýská. Jsem proto 

moc ráda, když se s vámi, kteří  jste dosáhli seniorského věku  můžu setkat při 

gratulacích, které zaštiťuje kulturní komise a vítám také možnost vás vidět při 

tradiční besedě a popovídat si s vámi. Vždyť my čerpáme z vaší práce a za to si 

zasloužíte náš dík. Doufám, že se vám beseda líbila, Študlovjanka hrála od 

podlahy, harmonikář František Maňas a zpěvák a moderátor Antonín Ryza ještě 

víc rozproudili zábavu, ale nejvíc se asi líbily naše úžasné děti. Tak přemýšlím, 

jestli nám i ony jednou uspořádají takové posezení… 



 

 



ZATOČÍ ODPADY S NÁMI, NEBO MY S NIMI? 

Chtěla bych vás informovat o problematice, kterou se nějaký čas zabývám. 

Při našem konzumním způsobu života roste spotřeba různorodého zboží a tím 

produkce odpadků z obalů. Jsme rádi, když nám je někdo občas vyveze a 

netrápíme se tím, co všechno v našich popelnicích končí. V naší obci je zaveden 

systém paušálu a přidělení žetonů dle potřeby. Jistě se tímto způsobem zamezilo 

ukládání odpadu na černých skládkách, tedy aspoň toho domovního. Co se tím 

ale nespravilo, je stále velmi malé procento vytříděných komodit, které můžeme 

předat k recyklaci a také za ně dostat nějaké peníze zpět do obce.  

Jednoduchá matematika říká, čím více odpadu jako dědina vytřídíme, tím se nám 

déle podaří udržet poplatky za odvoz komunálního odpadu v rozumné výši.  

Pokud ale trend bude stejný, nebo naopak horší, vždy na to doplatíme my 

občané.  

Jak na to? Nejprve o tom, co do popelnic rozhodně nepatří a to je biologicky 

rozložitelný odpad. Ten patří do kompostéru, na hnůj, nebo na obecní pozemek 

k tomuto účelu určený. Větve rozdrtí obecní štěpkovač, je potřeba si 

tuto službu objednat. Cena je 250,- Kč za čistou hodinu práce stroje. Plasty, papír 

a sklo jsme si zvykli třídit. Tady bych apelovala na ty z vás, kteří si stále pletete 

kontejnery na tříděný odpad s nádobami na velkoobjemový, či dokonce 

nebezpečný odpad. Vrátily se nám z minulého odvozu fotografie z třídírny, kde 

mezi plasty byla vyhozena pneumatika z kola a linoleum! 

Řešila jsem také se zástupci Technických služeb ve Val. Kloboukách problém 

kontejnerů na sklo. Ne všechny kontejnery, které v obci máme, jsou na tabulkové 

sklo.  Je domluveno, že budeme mít tzv. zvony, kde výřez je, na třech 

stanovištích, aby byla pokryta celá dědina.  

Kovový odpad, včetně plechovek, je možno odkládat do kontejneru za KD, o 

odvoz se starají naši hasiči. Taktéž kontejner na oděvy a obuv se neustále plní, 

pro informaci je vyvážen jednou za 14 dní a zaměstnanci firmy, která tento svoz 

provozuje, nás chválí za vzorné uložení odpadu. Jsem moc ráda, že nám začalo 

nově fungovat místo zpětného odběru na elektroodpad. Jak jste mohli 

zaregistrovat, proběhl sběr elektrospotřebičů v obci. Tzv. bílé spotřebiče, jsou 

odvezeny, zajistila to firma Elektrowin. Televizory a počítače odvoz čeká. Zatím 

jsou uskladněny pod zbudovaným přístřeškem v oploceném areálu za KD. Pokud 

vám elektrospotřebič doslouží, máte možnost dovést ho i v průběhu roku, 

nemusíte čekat na hromadný svoz. Chceme tak posloužit těm, kteří doma 

nechtějí skladovat nepotřebné věci. Dále bude umístěn ve středu obce červený 

kontejner na drobný elektroodpad a baterie. Máme to přislíbeno od firmy Asekol.  



Oba svozy velkoobjemového i nebezpečného odpadu budou příští rok dvakrát a 

to na jaře a na podzim. Termíny včas uveřejníme.   

Učme se přemýšlet, co kam dáme, jestli budeme navršovat skládky komunálního 

odpadu i tím, co tam nepatří, nebo do výroby vrátíme to, co se dá ještě 

zužitkovat.  

Začněme si například všímat etiket na obalech, kde je jasně napsané, jestli se 

daný obal dá ještě dál zpracovat a do kterého kontejneru ho máme vhodit. V obci 

nemáme nádobu na nápojové kartony, ty se sbírají zatím společně s plasty. 

 Na závěr bych chtěla poděkovat těm, kterým není jedno, jak bude naše životní 

prostředí vypadat za pár let a jak ho předáme našim potomkům.  

 

 

TAK CO, ZATOČÍME MY S ODPADY, NEBO ONY S NÁMI ?   

 

 

 

 

     Ladislava Šerá, starostka  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Letní kino ve Študlově 

 
V sobotu 8. srpna 2015 se ve Študlově poprvé promítalo letní kino. Promítací 

plátno stálo uprostřed fotbalového hřiště, a tak místa pro diváky bylo dost. 

Vybrali jsme film - Souboj titánů. Kolik přijde lidí? Vejdou se auta na 

parkoviště? Kolik se vypije piva? To byly obavy, ale ukázalo se, že zbytečné.  

Krásný horký večer a cosi nového přilákalo odhadem 150 – 200 lidí. Film měl 

úspěch, návštěvníci odcházeli spokojeni a ptali se, kdy bude další kino. To nás 

přimělo k rozhodnutí, že akci zopakujeme. Zvolený termín 5. září 2015 byl díky 

zhoršujícímu se počasí rizikový a večerní déšť rozhodl, že se promítání přesune 

do kulturního domu. O výběru filmu tentokrát rozhodla anketa, kterou Michal 

Fuks spustil na internetu. Zvítězil film Sherlock Holmes.  Shlédlo ho asi 90 lidí. 

Promítání obou filmů zajistilo kino Vatra Vsetín.  

Díky kladným ohlasům si myslím, že příští prázdniny letní kino zorganizujeme 

znovu. 

     Josef Chovanec, místostarosta 

 

 

Dětský den 

V neděli 6. června 2015 proběhl na fotbalovém hřišti dětský den. Pro děti byl 

připraven bohatý program plný her a zábavy. Např. jízda zručnosti, skákání 

v pytli, kuželky, rybolov, hasičský útok, střelba ze vzduchovky, výtvarná dílna 

aj. 

Své umění a výstroj předvedli šermíři a lukostřelec, policie prezentovala 

vybavení potřebné k její práci, pastevečtí psi pana Molka z Lidečka naháněli 

ovečky z veselého dvorku. 

Roman Pešek s Pavlem Fojtíkem přistavili závodní speciál Jaguar, který si mohl 

každý prohlédnout a obdivovat tak výsledek jejich práce. Protože bylo opravdu 

veliké horko, největší úspěch měl bazén, který nainstalovali študlovští potápěči. 

Dali tak možnost vyzkoušet si potápění v neoprenu s dýchacím přístrojem. Byl to 

super zážitek. Nad hlavami nám poletoval dron a pořídil videozáznam z ptačí 

perspektivy. Celý den zastřešili naši hasiči nejen přístřeškem, ale hlavně hašením 

žízně a hladu. 

Obrovský dík patří všem, kteří v úmorném vedru pomohli tento dětský den 

uskutečnit. 

Rozzářené oči a úsměv dětí byl pro nás všechny tou největší odměnou. 

 
                                                       Josef Chovanec, místostarosta 



 

 

 

 

 



Škola ve školním roce 2014/2015 

Ve školním roce 2014/2015 došlo k podstatné změně v životě školy. V prostoru 

bývalé družiny, kabinetu, pracoviště účetní školy a části šaten byla během 

hlavních prázdnin vybudována na obecní náklady jednotřídní mateřská škola. 

Do sítě škol byla zařazena 10. 9. 2014 a o šest dní později do ní nastoupilo 

15 místních dětí ve věku od dvou do šesti let.  

Název se rozhodnutím ministerstva školství změnil na Základní škola 

a Mateřská škola Študlov, okres Vsetín a pedagogický sbor se nám rozrostl o 

dvě kolegyně pro předškolní vzdělávání.  

Od prvních dnů činnosti školky bylo jasné, že tento počin zastupitelstva byl 

správný a potřebný.  

 

Nejsložitější otázkou bylo stravování, protože pro školní jídelnu v Horní Lidči to 

byla práce navíc a kromě toho zabíráme místo dospělým zájemcům o obědy 

z jejich obce. Nicméně nakonec díky souhlasu pana ředitele a vedoucí školní 

jídelny se stravování domluvilo, ovšem s podmínkou, že půjde jen o jeden školní 

rok.  

 

Spoluprací všech zaměstnanců se podařilo chod školy i školky nejen sladit, ale 

také zahájit spolupráci, vytvořit dětem příjemné prostředí a předškolákům 

připravovat plynulý a bezstresový přechod do 1. třídy.  

 

Celý školní rok byl náročný také na vytvoření potřebné dokumentace, školního 

vzdělávacího programu pro předškolní vzdělávání, třídního vzdělávacího 

programu, plánů práce, zavedení způsobu evidence dětí a další administrativu. 

Kupovaly se vhodné hračky, řešil se nábytek i provozní problémy. Naštěstí jsou 

obě paní učitelky ze školky velmi pracovité a tvůrčí a Jana jako vedoucí učitelka 

projevila mimořádné schopnosti . 

 

Hned od počátku fungování MŠ byla také chvályhodná pomoc a zapojení rodičů 

do činností školky. Účastnili se odpoledního tvoření s dětmi, chystali masky, 

oblečení na barevný týden, nabízeli svou pomoc, sháněli sponzorské dárečky. 

 

Prvním společným veřejným vystoupením dětí mateřské a základní školy byl 

program při rozsvěcování vánočního stromku v obci. Všechny děti byly skvělé!  

 

 

 

 



V lednu 2015 přišla za dětmi do školy i školky starostka obce s prosbou, aby 

pomohly svým zapojením do projektu získat peníze na vybudování školního 

hřiště. Děti byly nadšené a nakreslily v hodinách výtvarné výchovy a malí 

školkáčci ve školce krásné obrázky, jak si hřiště představují, a v únoru jsme je 

společně přinesli na obecní úřad a předali paní starostce. Konkurence byla 

veliká, ale nakonec se podařilo na ministerstvu peníze na projekt získat a na 

podzim se hřiště opravdu začalo budovat.  

 

Společné akce školy a školky: 

 

 5. 12. 2014 - Mikulášská besídka s nadílkou 

 19. 12. 2014 - vánoční besídka s programem i nadílkou 

 21. 12. 2014 – rozsvěcování vánočního stromku v obci – společné 

vystoupení dětí MŠ a ZŠ 

 22. 1. 2015 - návštěva dětí MŠ u žáků ZŠ – společná práce ve třídě  

 23. 1. 20154 – paní starostka požádala děti MŠ i žáky ZŠ o spolupráci na 

projektu školního hřiště, aby se zvýšily šance na jeho schválení 

 27. 1. 2015 - Kulda Kulíšek – Jak šel hledat pejska, představení divadla 

Bublanina u nás 

 5. 2. 2015 – návštěva školky i školy na obecním úřadě, odevzdání 

hotových výkresů a plánků dětského hřiště, prohlídka prostor OÚ a 

kanceláře paní starostky 

 8. 2. 2015 - dětský karneval v KD Študlov  
 9. 2. 2015 - hudební program Wolfík o W. A. Mozartovi a jeho hudbě 

 6. 3. 2015 – školáci zahráli dětem ze školky divadélko Mrazíci  

 17. 3. 2015 - Dlouhý, Široký a Bystrozraký – představení divadla 

Bublanina u nás 

 7. 4. 2015 – tvoření srdíček z keramiky pro maminky k svátku  

 31. 5. 2015 - školní akademie ke Dni maminek v kulturním domě 

 27. 5. 2015 – ukázka práce s dravými ptáky na hřišti u školy (sokolníci 

z Karviné) 

 28. 5. 2015 – návštěva sběrného dvora a výstavy Brána recyklace ve 

Valašských Kloboukách 

 1. 6. 2015 – ukázka práce s pejsky pro kanisterapii (na školním hřišti, 

paní Šárka Zádrapová)  

 5. 6. 2015 - noc ve školce s pasováním předškoláků na školáky 

 6. 6. 2015 – dětský den na fotbalovém hřišti (pořádal OÚ Študlov ve 

spolupráci s rodiči a školou) 

 29. 6. 2015 – závěrečný táborák a hry na fotbalovém hřišti (pořádali 

rodiče dětí) 



 Další akce mateřské školy: 

 

 16. 10. 2014 – podzimní tvoření pro rodiče s dětmi 

 21. 10. 2014 - exkurze na statek (AG Stema) 

 31. 10. 2014 – návštěva místního hřbitova 

 4. 10. 2014 – čertovský den v MŠ 

 18. 12. 2014 – vánoční besídka pro rodiče dětí MŠ 

 9. 1. 2015 – prohlídka pohyblivého betlému v místním kostele 

 18. 3. 2015 – pyžamová párty v MŠ 

 1. 4. 2015 – velikonoční tvoření pro rodiče s dětmi 

 30. 4. 2015 – slet čarodějnic ve školce 

 8. – 12. 6. 2015 – barevný týden – každý den stanovená jiná barva 

oblečení 

 17. 6. 2015 – první školkový výlet na Čertovy skály do Lidečka, 

odpoledne exkurze do místní hasičské zbrojnice, večer spaní 

předškoláků ve školce s žáky školy a pasování na školáky 

 24. 6. 2015 – ukázková hodina angličtiny ve školce (Wattsenglish) 

 25. 6. 2015 – ukončení provozu MŠ před prázdninami vzhledem 

k ředitelskému volnu v ZŠ Horní Lideč a tím i nezajištění stravy pro děti  

 

Další akce základní školy: 
  

 30. 10. 2014 - projekt Halloween (4. a 5. roč., v rámci výuky Aj) 

 26. 11. 2014 – R-EGO Slavičín – programy: 1. – 3. ročník: Bárka 

a Klárka – Zdravá strava, 4. – 5. ročník: Chovám se bezpečně 

 13. 12. 2014 - pečení perníčků a vánočního cukroví ve škole  

 25. 3. 2015 - Klokan 2015 (kategorie Cvrček a Klokánek) 

 26. 2. 2015 - exkurze na Univerzitu Tomáše Bati ve Zlíně – chemická 

laboratoř, Dobrodružná výprava do světa chemie  

 2. – 4. 3. 2015 - testování žáků 3. a 5. ročníku (on-line testy, Zlínský 

kraj) 

 24. 3. 2015 - programy specifické prevence (R-EGO Slavičín): 1. – 3. 

ročník: Bárka a Klárka - Můj kamarád, 4. – 5. ročník: Děkuji, prosím, 

promiň 

 27. 3. 2015 - recitační soutěž – školní kolo  
 27. 3. 2015 - Soutěž ve zpěvu 

 13. 5. 2015 - fotografování školáků v krojích do publikace o Študlově 

(paní Růžičková) 



 16. 6. 2015 - školní výlet (Zlín – zákulisí divadla, Vizovice – Král Karel 

IV. přijíždí na zámek Vizovice) 

 22. 6. 2015 – návštěva páťáků ve spádové škole v Horní Lidči 

 26. 6. 2015 – zakončení a vyhodnocení soutěže Malováno myší (žáci 

čtvrtého ročníku ve výuce informatiky) 

 

A ještě výsledky soutěží dětí základní školy: 

 

 matematická soutěž Klokan 2015: 

 

a) kategoie Cvrček (2. a 3. ročník): 

    1. místo Iveta Běloňová, 3. ročník 

    2. místo Denisa Onderková, 2. ročník 

    3. místo Kryštof Čureček, 3. ročník 

 

 

b) kategorie Klokánek (4. a 5. ročník): 

    1. místo Aneta Bližňáková, 4. ročník 

    2. místo Eliška Čížová, 5. ročník 

    3. místo Anna Strnadová, 5. ročník 

 

 

 pěvecká soutěž: 

 

1. místo Matěj Holčák, 3. roč. Koulelo se, koulelo 

2. místo Iveta Běloňová, 3. roč. Táborová hymna 

3. místo Anna Strnadová, 5. roč. Jablíčko, jablíčko 

 

 

  



 recitační soutěž: 

 

a) I. kategorie (1. – 3. ročník): 

1. místo Denisa Onderková, 2. roč. Kočičí dům 

2. místo Kryštof Čureček, 3. roč. Moje tužka ušatá 

3. místo Iveta Běloňová, 3. roč. Smutný čmelák 

 
Natálka Poláchová, 1. roč. Kolik řečí umíš 

 

b) II. kategorie (4. – 5. ročník): 

1. místo Eliška Čížová, 5. roč. Kytice 

2. místo Anna Strnadová, 5. roč. Smíření 

3. místo Rostislav Polách, 4. roč. Zabíjačka v Kotěhůlkách 

 

 soutěž ve sběru plastových vršků pro Moničku Geršlovou  
(vítězové jsou všichni, ale tyto děti donesly přece jen nejvíce vršků): 

 

1. místo: Iveta Běloňová, 3. ročník 

2. místo: Eliška Čížová, 5. ročník 

3. místo: Anna Strnadová, 5. ročník 

 

 Malováno myší - soutěž ve tvorbě obrázků na počítači (4. ročník): 

 

1. místo: Rostislav Polách Pavouk křižák 

2. místo: Aneta Bližňáková Pyramidy 

3. místo: Jana Chovancová Hvězda v kruhu 

Pochvala: Pavel Sukup Měsíc a hvězdy 

Pochvala: Gabriel Kalvoster Hnědobílý samopal AK 

 

 

 

 

 



Školní rok 2015/2016 jsme zahájili 1. září 2015. Problémem bylo opět zajištění 

stravování, zejména pro děti MŠ, ale vzhledem k tomu, že toto stravování nelze 

oddělit, tak i pro žáky ZŠ. Nakonec se podařilo prodloužit smlouvu o jeden rok, 

ale okolnosti nás nutí intenzivně pracovat na projektu školní kuchyně. Zatím 

bohužel obec nenachází vhodný dotační program, který by pomohl stavbu 

zaplatit. Je hotový předběžný projekt, ale o tom jistě napíše více paní starostka. 

Na závěr chci poděkovat všem svým spolupracovnicím, které se podílejí na 

chodu školy a školky, rodičům za jejich přízeň, důvěru a spolupráci, obecnímu 

úřadu za finanční zajištění a všem sympatizantům za účast na našich akcích 

a podporu dětí a žáků ZŠ a MŠ Študlov. 

 

 

 

 

 

 

 

          

            

 

 

 

 

Den maminek, děti MŠ 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Den maminek, děti ZŠ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Návštěva OÚ – předání obrázků dětského hřiště 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pasování předškoláků na školáky a společný táborák 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Závěr školního roku 2014/2015 



Rozhovory školáků se školáky pro Zpravodaj 

Iveta B.: Co bys chtěla změnit ve Študlově? 
Martina B.: Študlov se mi jako obec hodně líbí, protože jsou tady útulná 

místa. ALE vadí mi, že na některých místech naší obce nesvítí 

pouliční lampy, takže by to bylo dobré, kdyby se to opravilo, 

protože když jde člověk potmě, tak špatně vidí. Taky by to 

chtělo opravit naše hřiště, aby na něm mohly děti zase začít 

řádit. Taky by se mi líbilo, kdyby po celé naší vesnici byly 

chodníky. 

Iveta B.: Co mohou lidi ve Študlově dělat ve volném čase? 
Martina B.: Určitě bych jim doporučila naši krásnou přírodu (Hrádek, Stráž 

atd.). Taky by se lidi mohli podívat na nějaké akce: dětský den, 

karneval a pro dospělé místní dožínky a plesy. Pro lidi, které 

zajímá historie, tu máme kostel sv. Matouše a kapli. 

Iveta B.: Děkuji Vám za rozhovor, na shledanou. 

Martina B.: Děkuji za pozvání, na shledanou. 

 

Jakou činností se mohou zabývat lidé ve Študlově ve volném čase? 

 
Jana Ch.: Můžou jít do KD na akce, do hospody, podívat se na Hrádek, 

různě jezdit na kole, zúčastnit se rozsvícení Vánočního stromu, 

jít do lesa, běhat u silnice, jít na velké hřiště a taky létat 

s čertama. 

Denisa O.: Můžou jít do kulturního domu, kde se pořádají různé akce, pak 

na hřiště, kde se pořádá dětský den, letní kino, hasičská soutěž 

nebo do hospody. Jinak se můžou bavit mimo Študlov. 

Aneta B.: Zdejší lidé zde mohou chodit do přírody, kde mohou houbařit, 

sbírat bylinky, jezdit na horském kole a také chodit po 

turistických značkách. Doma mohou chovat zvířata či pěstovat 

květiny, zeleninu nebo ovoce. Na fotbalovém hřišti mohou 

sportovat a na víceúčelovém hřišti mohou hrát tenis nebo 

volejbal. Samozřejmě mohou chodit do kostela nebo mohou 

navštívit kulturní dům, kde bývají různé akce. Také mohou 

chodit do knihovny nebo do místní hospody. Dospělí se svými  

dětmi mohou chodit do parku. 

Kryštof Č. Každý občan Študlova tráví svůj volný čas jinak. Nejčastěji 

vidím chodit lidi na procházky. Ale máme tady taky 

víceúčelové hřiště, kde si můžete zahrát tenis, zaházet na koš a 

v zimě bruslit. Hned vedle je zase fotbalové hřiště, které 



neslouží jen k fotbalovým zápasům, ale pořádají se zde různé 

akce. Každoročně tady bývá hasičská soutěž a dětský den, který 

je hodně oblíbený, i když byl teprve dvakrát. Žije zde hodně 

starších lidí a pro ně obec pořádá posezení pro seniory 

v kulturním domě. Tady bývají taky plesy, den matek, dětský 

karneval a dožínky. Študlov je sice malá vesnička, ale mám to 

tu moc rád. Vždycky se těším na Mikuláše a taky na fašanky, 

které mají moc hezké masky. O Vánocích se sejdeme my mladí 

i starší občané uprostřed obce, kde rozsvítíme vánoční 

stromeček. 

 

Co by se mělo ve Študlově ještě udělat nebo změnit? 

 

Rosťa P.: Mohla by se udělat cyklostezka, aby lidé mohli jezdit na kole, 

na bruslích, skateboardech atd. Mohlo ba se opravit dolní 

hřiště. Mohly by se častěji promítat filmy, jako byl ten na 

hřišti.  

Pavel S.: Študlov by mohl postavit větší dětské hřiště. Mohla by se 

udělat cyklostezka a mohli by tady jezdit cizí lidé. Měly by se 

postavit bazény a to by tady jezdili lidi a byla by větší vesnice. 

Upravit chodníky po celém Študlově a mohl by se zvětšit 

kravín a koupit lepší traktory. 

 

Anketa Janky Ch.: Proč se ti líbí ve Študlově?  

           
Anetka B.: Protože mám ráda Moravu. 

Ivetka B.: Mám tu dobré kamarády. 

Rosťa P.: Je tu klid. 

Pavel S.: Je tu pěkně. 

Naty P.: Protože tu žije můj bratranec. 

Kryštof Č.: Není tu ruch měst. 

Martin Š.: Mám tady kamarády. 

Deni O. Mám tu dobré kamarády. 

Šarlotka P.: Protože je tady škola. 

Tom S.: Krásná příroda. 

Ondra D.: Mám dobré kámoše. 

Gabriel K.: Jízda na kole. 

Mates H.: Kamarádi. 

Neli Č.: Hřiště. 

 



Myslivci stále aktivní 
 

Jak už nadpis napovídá, zdejší myslivci jsou stále aktivní, přestože jejich činnost 

není tolik viditelná, neúčastní se tolik společenského života obce či nepřispívají 

svou činností ke kulturnímu životu spoluobčanů. 

Myslivci svou činnost provozují pod hlavičkou občanského sdružení, jejíž hlavní 

cílem a posláním je výkon práva myslivosti na pronajatých honebních 

pozemcích.  Tato činnost spočívá především v péči o volně žijící zvěř, ke které 

patří nejen samotná starostlivost o tuto volně žijící zvěř, ale taky její odlov. 

Odlov je nedílnou součástí péče o zvěř. Odlovem se nejen udržuje zdravotní stav 

zvěře, její poměr pohlaví, ale taky se loví trofejová zvěř, jako výsledek péče o 

tuto zvěř. Toto jsou pohledy ryze myslivecké. Veřejným zájmem, do kterého 

patří především vlastníci či správci zemědělské půdy a lesních porostů, je udržet 

stavy zvěře na takové úrovni, aby škody na polích a v lesích byli co nejmenší. 

Současná myslivost v tomto ohledu nemá jednoduchou situaci. Velmi dobře se 

daří především zvěři, která žije v tlupách. Jedná se zvláště o zvěř černou 

(divočáci) a zvěř jelení, pokud se nás týká. Ostatní zvěř jako zvěř mufloní, daňčí 

či jelen sika, nejsou v našem regionu tolik zastoupena. Takže na jedné straně jde 

o výši škod působené touto zvěří a na druhé straně o zájem provozovat myslivost 

z řad občanů. Problém není jen v nezbytné výbavě samotného myslivce, počínaje 

nutností složit příslušné zkoušky, ale především časovou náročností a řadou 

povinností. A to nemluvě o případném podílení se na platbě nájemného z vlastní 

kapsy samotných myslivců, jež se děje v řadě atraktivních, především lesních 

honiteb. 

Naše honitba k takovým nepatří. Nemá dostatečnou výměru lesní půdy a svou 

polohou či úživností není tak atraktivní. Nevýhodou je její otevřená 

severozápadní expozice s drtivou převahou neúživných jehličnatých porostů bez 

bylinného podrostu. Černá zvěř je v našich podmínkách migrující a v samotném 

důsledku, tak jen svou činností myslivci zabraňují větším škodám. V případě 

černé zvěře především na zemědělských plodinách, avšak v oblastech 

s přemnožením této zvěře i čerstvě založených lesních kulturách a v případě 

jelení zvěře škodám na mladých lesních porostech. V naší honitbě můžeme lovit 

v případě černé zvěře jen zvěř mladou a rovněž tak i u zvěře jelení jde o odlov 

mladé zvěře, takže o nějakých výstavních trofejích v našich podmínkách nemůže 

být ani řeč. Taková zvěř se u nás téměř nevyskytuje, anebo nám ji předpisy 

nedovolují lovit. Další lovenou zvěří je zvěř srnčí. Zvěř srnčí je u nás zvěří 

stálou a je hlavním předmětem provozování myslivosti u nás. Z drobné zvěře jde 

o zvěř zaječí, která se neloví pro její nízké početní stavy. 

Odlov zvěře je přísně řízen zákonnými předpisy, které stanovuje a na jejich 

dodržování dohlíží státní správa, jež je součástí odborů životního prostředí, 

zřízených na pověřených obcích, u nás ve Valašských Kloboukách. 



V každém mysliveckém spolku vykonávající myslivost v konkrétní honitbě musí 

být ustanoven tzv.“ myslivecký hospodář“, který je jmenován příslušnou státní 

správou a je jejich prodlouženou rukou v daném mysliveckém spolku, kde 

odpovídá za řádné hospodaření se zvěří a péči o ni. K zastávání takové pozice je 

potřeba mít předepsanou kvalifikaci v podobě složení tzv. vyšší zkoušky 

z myslivosti. Tuto zkoušku je možné získat absolvováním speciálního kurzu se 

závěrečnou zkouškou, popřípadě být absolventem střední lesnické školy 

s výukou myslivosti nebo být absolventem vysoké školy lesnické, rovněž 

s výukou myslivosti. 

Každý ulovený kus zvěře musí být ihned po ulovení označen visací plombou s 

evidenčním číslem. Plomby jsou vydávány státní správou a jsou přísně 

evidovány. Evidence slouží k informaci o odlovu, ale taky k evidenci o naložení 

s ulovenou zvěřinou. Takže jakýmsi průvodním dokladem od ulovení až po 

konzumaci ulovené zvěře Ulovená zvěřina je v našem spolku předmětem prodeje 

a jen malá část zvěřiny je rozdělována mezi myslivce. Ulovenou zvěř, kterou 

myslivec dostane, nesmí dále prodávat a konzumuje ji na vlastní riziko. V 

případě zvěře černé se tak děje až po řádném vyšetření veterinární správou. 

V případě prodeje ulovené zvěře, musí být tato zvěř před samotným prodejem 

prohlédnuta tzv. prohlížitelem zvěře, což je za nemalou úplatu proškolený 

myslivec, který potvrdí nezávadnost ulovené zvěře k dalšímu zpracování. 

Výkon práva myslivosti stojí spolek nemalé finanční prostředky, které se 

používají především na přikrmování zvěře a to nejen v období zimního strádání, 

ale i v průběhu zbývající části roku, především pak po sklizni zemědělské 

produkce. Pro zvěř je potřeba zajistit dostatek krmiva objemového, jadrného, 

dužnatého a soli. Objemovým krmivem je především seno, jež je předkládáno do 

krmelců v období zimy. Mezi jadrné krmivo patří obiloviny a typickým 

představitelem dužnatého krmiva je řepa, zvláště cukrová, protože díky 

vysokému obsahu cukru nezmrzne. Sůl je podávána celoročně v podobě lizů pro 

podporu trávení.  Toto je jen výčet toho nejběžnějšího krmiva, které může být 

doplněno dalším vhodným krmivem. Toto krmivo musí myslivecký spolek 

nakoupit a jen v případě sena je to záležitost samotných myslivců. Nákup krmiva 

není jediným výdajem spolku, další finance myslivecký spolek stojí materiál na 

stavbu a údržbu mysliveckých zařízení – krmelce, posedy a nemohu opomenout 

obhospodařování několika mysliveckých políček. K tomu je nutné připočítat 

administrativu spolku a nájem za honitbu honebnímu společenstvu.   

Závěrem nelze než si postesknout nad nedostatečným zájmem o myslivost z řad 

mladších spoluobčanů. Věkový průměr spolku neustále narůstá, což ovlivňuje 

možnosti spolku více se zapojovat do veřejného života obce a spoluvytvářet 

kulturní činnost v obci.  Myslivecký spolek se tak zabývá především tou základní 

povinností péče o zvěř a její odlov. Myslivecký spolek rád uvítá nové zájemce o 

provozování myslivosti.  



Práce v mysliveckém spolku je, jak je výše popsáno, krásným spojením 

pozitivního vztahu k přírodě s odbornou znalostí myslivecké problematiky a 

možností spoluvytváření příjemného prostředí pro život. 

 

Ing. Petr Smolík  

                   předseda Mysliveckého spolku Študlov- Valašské Příkazy 

 

 

 

 
 

 

________________________________________________________ 

      

 

Poplatek ze psů 

Zjistili jsme, že v současné době naše evidence již nevyhovuje předpisům. 

Žádáme vás tímto o vyplnění jednoduché přihlášky k místnímu poplatku ze psů, 

která je vložena v obecníku. Formulář naleznete také na webových stránkách 

obce v záložce úřední deska – ostatní dokumenty. Vyplněnou přihlášku 

odevzdejte prosím v kanceláři obecního úřadu. 

Děkuji Jaroslava Molková 

 



 
Občanské sdružení Študlov má v současnosti 29 členů a 4 zástupce 

v Zastupitelstvu obce. Pravidelně se v únoru schází Valná hromada, jinak se 

scházíme nepravidelně, a to v rámci vzniklých problémů nebo zajišťování 

akcí. Připomínky, které se týkají života v obci, předáváme v Zastupitelstvu. 

 

Z činnosti sdružení v roce 2015: 

 

 účast členů sdružení jako soutěžících na Klobásovém 

festivalu ve Sládkovičovu 

 

 pořádání velikonočního koncertu – sk. Mucha 

 

 pomoc s pořádáním dětského dne na hřišti – potápění a jiné 

 

 organizace výletu na Vršatec pro zájemce o cykloturistiku 

 

 příspěvek škole na akci „Sokolníci“ -  1.000,- 

 

 příspěvek na Benefiční den pro Moničku  - 1.000,- 

 

 na webových stránkách www.studlov.info v aktualitách a 

fotogalerii informujeme spoluobčany o dění obci, v „diskuzi“ 

pak mají lidé možnost svobodného vyjádření (i když toho 

někteří přispěvatelé zneužívají ) 

    

Po finanční stránce hospodaří sdružení pouze s určenými příspěvky 

vlastních členů. 

Nemáme sponzora.            

 

 

 

http://www.studlov.info/


SDH Študlov 

Milí spoluobčané,  

tímto bychom chtěli napsat něco málo o činnosti našeho dobrovolného sboru v 

tomto roce.  

V současné době má sbor 54 členů, z toho 6 žen. Výbor sboru  má 7 členů a 

k tomu zároveň pracuje i kontrolní a revizní komise v tříčlenném složení.  

Hlavní náplní hasičů je ochrana lidí a majetku před požáry a živelnými 

pohromami, ale taktéž se angažujeme v kulturní oblasti   při dění v obci a také 

při hasičské sportovní činnosti. 

Letošní rok jsme započali výroční valnou hromadou, která se uskutečnila 

mimořádně v KD z důvodu spadlé omítky ze stropu ve zbrojnici. Strop byl 

opraven a byl nahrazen novým kazetovým stropem. Valná hromada se 

uskutečnila za účasti zástupců obce, okolních sborů a našeho družebního sboru 

SDH Slušovice. 

V únoru jsme jeli s fašankami do skanzenu v Rožnově pod Radhoštěm, kterým 

jsme byli osloveni, jestli bychom neudělali fašankovou obchůzku zároveň s 

pochováním basy. Souhlasili jsme a hlavně pro tento účel  byla vytvořena i nová 

maska slona, která byla velmi časově náročná, všem zúčastněným patří velké 

díky. Takže v sobotu 7. února jsme se vydali s maskami, muzikanty i tanečníky a  

kamerou do Rožnova. Akce byla velmi zdařilá, měla velmi kladný ohlas mezi 

diváky i pořadateli z rožnovského muzea. 

Za týden jsme uskutečnili fašankovou obchůzku i v naší obci, letos bez 

pochování basy, které pořádáme každý druhý rok. 

V květnu je svátek patrona hasičů sv. Floriana. Při této příležitosti se vždy koná 

v našem okrsku č. 8 - Lidečko ( kam patříme spolu s dalšími 8-mi sbory) 

okrsková mše svatá, která letos připadla na náš sbor. Tato proběhla v neděli  

3. května  za účasti zástupců okolních sborů a obce. Po mši svaté byl slavnostní 

oběd v kulturním domě. K tomu všemu vyhrávala místní dechová hudba. 

V letošním roce byl za vydatné pomoci obce formou dotace  pořízen zbrusu nový 

soutěžní  stroj. Nová mašina je využívána při soutěžích, kterých je poslední roky 

opravdu hodně. Naše soutěžní družstvo mužů se zúčastnilo 36 soutěží, nejlepší 

umístění bylo 2. místo v obvodním kole požárního sportu a 3. místo pohárová 

soutěž v Lužné a z toho ještě 6x umístění do desátého místa, což je v tak velké 

konkurenci úspěch. Soutěžní mužstvo mužů nad 35 let se zúčastnilo 4 soutěží  

( 1. místo Horní Lideč a druhé místo Študlov). Zde konkurence není tak velká. 

Mezi naše největší akce patří pohárová soutěž u nás, termín máme vždy první 

červencovou neděli. Letos jsme pořádali již  9. ročník. Počasí opět vyšlo, ale 

účast nebyla tak vysoká jako jiné ročníky, přijelo 27 týmů, protože ve stejný 

termín byla soutěž Valašské ligy v Horní Bečvě. Soutěž je hodně náročná jak 



časově, tak finančně, takže po této stránce nám hodně s jejím pořádáním 

pomáhají sponzoři. 

V kategorii mužů vyhrálo mužstvo Francovy Lhoty, naši muži se umístili na 12. 

místě, v kategorii muži nad 35 let vyhrálo mužstvo Lidečka, naši veteráni 

skončili na 2. místě a v kategorii žen vyhrálo družstvo z Vlachovic. 

V červnu jsme pomohli obci s pořádáním dětského dne na hřišti. Mezi naše další 

aktivity patří každoročně sběr železného šrotu v obci, relace na jaře k vypalování 

suché trávy a na podzim před topnou  sezonou. Taktéž navštěvujeme naše členy 

při příležitosti životního jubilea. Samozřejmostí je údržba techniky a hasičského 

auta. Na podzim jsme natřeli střechu na kulturním domě. 

Požáry se naštěstí naší obci v současnosti vyhýbají, což je dobře, lépe je se 

setkávat  při těch kulturních akcích a prospěšných akcích pro obec. 

Na závěr bychom chtěli touto cestou poděkovat obci za dobrou spolupráci, 

věříme, že i nadále bude  pokračovat, dále všem aktivním členům a našim 

sponzorům. 

Zároveň přejeme všem spoluobčanům příjemné prožití vánočních svátků a 

všechno nejlepší v novém roce. 

    Blanka Poláchová, jednatelka SDH Študlov 

 

Činnost TJ Sokolu Študlov  

Během roku 2015 jsme v lednu uspořádali maškarní ples, na kterém zahrála 

kapela Fortuna. Během jarní části jsme odehráli 8 zápasů a na konci sezóny 

2014/2015 jsme obsadili konečné 6. místo z 9 mužstev v tabulce. Během letní 

přestávky se uspořádala brigáda na hřišti, při které se vymalovalo zázemí pro 

hráče a natřeli lavičky. Jako letní přípravu jsme pojali turnaj v Lačnově, kterého 

se zúčastnili 4 mužstva a TJ Sokol Študlov v něm obsadil 3. místo. Během 

podzimní části sezóny bylo odehráno 13 zápasů, po kterých se TJ Sokol Študlov 

umístil na 11. místě tabulky ze 14 týmů. Výbor TJ Sokol Študlov se skládá z 

předsedy Tomáše Holby, pokladníka Martina Janošíka, místopředsedy Michala 

Dani a dalších členů: Štěpána Macháče, Josefa Orsága, Zdenka Ptáčka. Vedoucí 

mužstva je pan Vladimír Valenta a Petr Rohan. Na venkovní i domácí zápasy 

nám pomezního rozhodčího dělá pan František Sucháček. 

  

Martin Janošík  

 



Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych vám  připomněla  akce, které připravila 

kulturní komise ve spolupráci s místním zastupitelstvem Študlov v tomto roce 

2015. 

  Radostnou událostí roku bylo narození našich malých občánků. 

  Významné životní jubileum oslavili tito naši milí spoluobčané: 

 

70 let 

Beňová Jiřina   Študlov 4 

Maček Josef  Študlov  126 

Ptáček František Študlov  34 

Polách Karel  Študlov 145 

Kršková Marie  Študlov 75 

Světínský Antonín Študlov 24 

Krško Ludovít  Študlov 75 

Vašičková Libuše Študlov 123 

Maček Stanislav  Študlov 11 

 

75 let 

Číž Jan   Študlov 144 

Šerá Marie  Študlov 52 

 

80 let 

Poláchová Anna Študlov 133 

Chovanec Stanislav Študlov 59 

 

85 let 

Jugová Marie  Študlov 37 

 

92 let 

Vašičková Pavla  Študlov 123 

Světinská Anna  Študlov 24 

 

 V tomto roce jsme se rozloučili s těmito občany naší obce: 

 

Krpenský Stanislav Študlov 31 ve věku nedožitých 80 let 

Čížová Vlasta  Študlov 50 ve věku nedožitých 89 let 

 



 Sňatek manželský uzavřeli: 

 

Hana Čížová  a Josef Štěpančík 

Študlov 27   Štítná nad Vláří 
 

Václav Ptáček  a Jana Cahlová 

Študlov 67   Poteč 

 

Dominik Vaněk a Hana Šuráňová 

Študlov 163   Štítná nad Vláří 
 

Jiří Kalousek  a Jana Debefová 

Študlov 121   Valašské Klobouky 

  

Ivana Tvarůžková a Martin Šenkeřík 

Študlov 91   Valašské Klobouky 

 

 Zlatou svatbu – 50 té výročí sňatku oslavili: 

        manželé Emílie a Zdeňek Fuksovi, Študlov 54 

        manželé Marie a Stanislav Poláchovi, Študlov 102 

 

Počátkem roku jsme již podruhé navštívili Česko-slovenský pohyblivý betlém 

v Horní Lidči. Krásnou a nezapomenutelnou prohlídku jsme ukončili příjemným 

posezením. 

 

V březnu proběhl košt vzorků slivovice místních pěstitelů. Akce sklidila velký 

úspěch. 

 

Jako každým rokem nás navštívil divadelní soubor Chaos z Valašské Bystřice a 

uvedl komedii „Tři bratři v nesnázích aneb…a je to v pytli“. Při tomto 

divadelním představení jsme zapomněli na naše starosti a pěkně se pobavili. 

 

Za kulturní komisi: 

předsedkyně: Anna Výpušťáková 

členka:           Hana Smetánková 

 

            Zpracovala: Anna Výpušťáková 

 

 
 



 

Informace k příspěvku na mobilitu od 1. 1. 2016 

 

Sdělujeme klientům, že podle zákona č. 329/2011 Sb., o poskytování dávek 
osobám se zdravotním postižením, končí platnost rozhodnutí o přiznání 
příspěvku na mobilitu těm příjemcům, kterým byl přiznán příspěvek na mobilitu 
rozhodnutím v letech 2012 až 2013 (jedná se o většinu klientů). Tito klienti si 
musí po 1. 1. 2016 podat novou žádost o příspěvek na mobilitu. O končícím 
nároku na příspěvek na mobilitu budou dotčení klienti informování Úřadem 
práce formou dopisu zaslaného obyčejnou poštou a součástí tohoto dopisu 
bude i formulář žádosti o příspěvek na mobilitu. Tento dopis bude rozesílán 
klientům na přelomu měsíců listopad a prosinec 2015. Novou vyplněnou žádost 
o příspěvek na mobilitu bude nutné podat po 1. 1. 2016 a nejpozději do 31. 1. 
2016, jinak nevznikne nárok na příspěvek hned od ledna 2016. Nemá smysl 
podávat žádost dříve než v lednu 2016, úřad práce by takovou žádost musel 
zamítnout, jelikož v prosinci těmto lidem ještě trvá již dříve přiznaný nárok na 
příspěvek na mobilitu. K nové žádosti o příspěvek na mobilitu bude třeba 
předložit platný průkaz OZP (tj. ZTP nebo ZTP/P  - nově vyměněný) a občanský 
průkaz.  
Klienti, kteří požádali o příspěvek na mobilitu v roce 2013, ale rozhodnuto 
ve věci bylo až v roce 2014 a byl jim přiznán příspěvek na mobilitu podle 
předpisů účinných od 1. 1. 2014 nemusí o příspěvek na mobilitu opětovně 
žádat, protože Úřad práce je povinen zahájit správní řízení o přiznání příspěvku 
na mobilitu z moci úřední. Tito klienti obdrží od Úřadu práce v prosinci 2015 
oznámení o zahájení správního řízení o přiznání příspěvku na mobilitu. 
V případě, že tito klienti mají nárok na průkaz ZTP nebo ZTP/P (a budou mít 
průkaz i fakticky řádně do konce roku 2015 vyzvednutý) bude jim příspěvek na 
mobilitu v lednu 2016 přiznán bez zbytečných odkladů. Pokud tito klienti 
nebudou mít vystaven průkaz ZTP nebo ZTP/P, budou vyzváni k tomu, aby si o 
průkaz OZP přišli znovu řádně požádat a dle posouzení jejich zdravotního stavu 
pro nárok na průkaz jim bude následně vydáno rozhodnutí o nároku na 
příspěvek na mobilitu. Pokud se klient nedostaví a o průkaz OZP si znovu 
nepožádá, bude zahájené řízení ukončeno zamítnutím nároku na příspěvek na 
mobilitu pro nesplnění zákonných podmínek.  
 
Krajská pobočka Úřadu práce ve Zlíně 

 



 


